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HØRING OM ENDRINGER I BARNEHAGELOVEN

1. Lovfestet rett til barneha e lass
• En lovfestet juridisk rett til barnehageplass forutsetter at kommunen til enhver

tid har ledig kapasitet i barnehagene - noe som kan innebære finansiering av
tomme barnehageplasser i enkelte tidsrom. Dette må i så fall staten ta høyde
for i tildelingen av midler, verken private eller kommunale barnehager har
"råd til" å operere med tomme plasser.

• Felles opptakskriterier kommunalt og privat er etter vårt syn en forutsetning.
Dette har kommunene ikke anledning til å kreve etter dagens retningslinjer.

• 2 opptak i året medfører mye saksbehandling og mer byråkrati slik vi ser det.
Løpende opptak med en tidsfrist for tildeling av plass vil fungere bedre. I vår
kommune er det pr. dato slått fast alle som søker skal ha plass innen 3 mnd. fra
den dato de har bruk for plassen (ikke fra søknadsdato, det tror vi vil medføre
at foreldre vil søke allerede før barnet er født). Dette er en bedre ordning for
foreldrene.

• Vi er bekymret for at en konsekvens kan bli at gjeldende rammer om
bemanning, areal og antall barn fjernes fra lovverket - jfr. forrige høringsrunde
på barnehagelovendringene. Det er viktig for å opprettholde kvaliteten på
barnehagetilbudet at disse rammene står fast.

• Alt i alt er vi av den oppfatning at dagens lovverk er tilstrekkelig for å sikre
barnehageplass til alle som har behov for det. Loven fastslår allerede i dag at
kommunen har plikt til å sørge for nok barnehageplasser Oppfyller ikke
kommunen sine forpliktelser kan man for eksempel innføre trekk i
rammeoverføringene.

2. Rammefinansierin
• Vi støtter prinsippet om at tilskudd til barnehagene skal inngå i

rammetilskuddet. Dette forutsetter at systemet er økonomisk forutsigbart, noe
som ikke går fram av høringsdokumentet. Det sies at pengene skal fordeles
"annerledes" enn i dag uten at vi vet hvordan - vi anser det ikke
formålstjenlig å overta hele finansieringen av sektoren uten at vi vet effekten
av innføring av rett til barnehageplass og før vi vet hvordan " full
barnehagedekning" stabiliserer seg i kommunen.

• Vi ønsker derfor ikke innføring av rammetilskudd så tidlig som beskrevet i
høringsdokumentet.
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• Vi stiller også spørsmål om hvorvidt maxpris fastsatt av stortinget er tjenlig

for kommunale og private barnehager når kommunene overtar det totale
finansieringsansvaret.

3. Finansierin av rivate barneha er
• Ved innlemming av tilskuddet i et rammetilskudd støtter vi alternativ I i

forslaget - med fritt kommunalt skjønn, lokale forskrifter og frihet til vurdere
finansiering av private barnehager etablert etter 2009.

• Ved å gi kommunene det totale ansvaret for finansiering av sektoren, må det
også være slik at kommunen har styring og kontroll med sektoren.

• Skal man opprettholde en statlig detaljregulering tilsvarende dagens forskrift,
mener vi det er en bedre og enklere løsning at staten utbetaler direkte tilskudd
til de private barnehagene.

4. Innhentin av data
• Vi ser behovet og støtter opp om ønsket om mer forskning på barnehagefeltet.

Vi har ingen motforestillinger til forslaget, men mener dette spørsmålet i
hovedsak er et juridisk anliggende for departement/datatilsyn.
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